

PROTOKÓŁ Nr 41/2018
z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębica Kaszubska
z dnia 4 kwietnia 2018 r.

1. W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział:
- 13 Radnych Rady Gminy Dębica Kaszubska,
 - Wójt Gminy Dębica Kaszubska – Iwona Warkocka,
 - Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk,
 - Skarbnik Gminy – Marek Malinowski,
 - Pomoc Administracyjna – Karol Żukowski.

Radni nieobecni: Monika Gardzielewska, Piotr Paczesny.

Radni spóźnieni: Bożena Sikora.

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Gminy.
3. Sprawy bieżące.

Ad. 1-2

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki otworzył posiedzenie i przywitał Panią Wójt, pracowników Urzędu, Sołtysów oraz Radnych Rady Gminy.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że na posiedzeniu będzie obowiązywał porządek obrad z sesji jeżeli chodzi o opiniowanie projektów uchwał, chyba że są jakieś propozycje o jego zmianę? W związku z brakiem wniosków o zmianę kolejności jako pierwszą poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXV/293/2018 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 24 stycznia 2018r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości wyższej niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że uchwała jest zmieniana ze względu na uwagę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku. Został sprecyzowany zapis o dotacji „w wysokości równej 100%”, a poprzednio był zapis „w wysokości nie mniejszej niż”. Jest to czysta formalność.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku /11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki stwierdził jednogłośnie zaopiniowanie projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o zapoznanie z kolejnym projektem uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończy 6 lat w publicznych przedszkolach/oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Dębica Kaszubska.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że jest to kontynuacja zapisów poprzedniej uchwały. symbolicznie obowiązuje 1 zł za ponad liczbowe godziny przedszkolne. Regulacje ustawowe się zmieniły stąd też konieczność podjęcia nowej uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku /11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki stwierdził jednogłośnie zaopiniowanie projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że jako kolejny projekt zostanie omówiony projekt w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębica Kaszubska na dofinansowanie inwestycji służących ochronie środowiska poprzez budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Dębica Kaszubska w roku budżetowym 2018.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że zgodnie z wolą Państwa Radnych projekt uchwały poprzednio został wycofany i poddany opinii UOKiK-u oraz Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, aby móc dopuścić przedsiębiorców do składania wniosków o dofinansowanie. Otrzymano opinie do tej uchwały, które zostały uwzględnione w projekcie uchwały. Projekt ten dopuszcza możliwość ubiegania się przedsiębiorców o dofinansowanie.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy jeżeli przydomowa oczyszczalnia ścieków przy okazji będzie służyć przy wykonywaniu działalności gospodarczej, to przedsiębiorcy mogą starać się o dofinansowanie? Mieszkańcy prowadzą działalność w miejscu zamieszkania, czy wtedy może ubiegać się o dofinansowanie?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że tak. Dofinansowanie będzie udzielane w formie pomocy deminimis, a pomoc ta jest przypisana do osoby.

Przewodniczący Rady K. Badowski przypomniał, że uprzednio wnioskował o dopisanie do regulaminu w rozdziale pierwszym punkcie 11 możliwość składania wniosków na dofinansowanie dla dwóch domków jednorodzinnych zaopatrywanych przez jedną oczyszczalnię. Wtedy dofinansowanie wynosiłoby 5 tys. zł do dwóch, zamiast po 3 tys. zł na każdego.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że byłaby to intencja zbiorcza. Pomysł jest dobry, należałoby rozpatrzyć możliwość jego ujęcia, gdyż może być problem z eksploatacją i utrzymaniem projektu.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że już wcześniej prosił o jego wpisanie. Utrzymaniem projektu niech martwią się mieszkańcy.

Sekretarz R. Krawczyk przeprosił, niestety ta propozycja wyleciała mu z głowy. Dodał, że utrzymanie projektu jest zmartwieniem także gminy, gdyż daje dofinansowanie.

/Na posiedzenie przybyła Radna Bożena Sikora/.

Pani Wójt I. Warkocka zaproponowała aby dopisanie tej możliwości zostawić na przyszły rok. Nie jest to program jednoroczny, dofinansowanie z założenia ma być przyznawane w każdym roku.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że urząd nad tym popracuje, mogą zmienić się nie tylko zapisy w regulaminie, ale także załączniki. Rezultaty pracy zostaną przedstawione osobie zainteresowanej i pozostałym Radnym.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?

Radna B. Sikora poprosiła o przedstawienie zmian jakie zaszły w projekcie uchwały w stosunku do wersji wcześniej proponowanej.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że dodano możliwość ubiegania się o udzielenie dofinansowania osobom prowadzącym przedsiębiorstwo po uzyskaniu opinii.

W związku z brakiem dalszych pytań Wiceprzewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki stwierdził jednogłośnie zaopiniowanie projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że Radni przeszli do kolejnego projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych gminnych oraz ustalenia jej przebiegu.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że uchwała dotyczy drogi w Motarzynie, na którą urząd będzie się starał o dofinansowanie. Do projektu potrzebna jest zmiana jej kategorii oraz zachowanie jednego ciągu drogi.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki stwierdził jednogłośnie zaopiniowanie projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w uchwale chodzi o przystanki zlokalizowane na wysokości Leśnej Polany.

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem dlaczego jest mowa o wstępnej lokalizacji przystanku?

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że jest to wniosek mieszkańców, który wpłynął na spotkaniu sołeckim. Dziecko dojeżdżające do szkoły musi iść lasem, aby nie poruszać się po ruchliwej drodze wojewódzkiej na odcinku około 500m.

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że gmina występuje ze wstępnym wnioskiem, a ostateczna decyzja należy do zarządcy drogi.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki stwierdził jednogłośnie zaopiniowanie projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że do tej uchwały jako inkasentów, oprócz sołtysów, zostali dodani pracownicy ZGK. Zapis ten dotyczy poboru opłat za śmieci.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy kwitek za opłatę za śmieci też będzie drukowany przez inkasentów?

Sekretarz odpowiedział, że zapis ten jest dodany pod kątem przyszłego przejścia opłacania należności za śmieci w stosunku do zużytej wody.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki stwierdził jednogłośnie zaopiniowanie projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki przeszedł do Planu zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że są to lokale mieszkalne wykupywane przez naszych mieszkańców z przysługującą im bonifikatą. Pozostałe działki dotyczą ustanowienia służebności przesyłu.

Radna B. Sikora zgłosiła uwagę do zapisu §1 uchwały dotyczącej przedszkoli. Zapis tego paragrafu jest niejasny, dlatego też poprosiła o jego przeredagowanie.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że zapis jest wzięty wprost z ustawy, nie jest wskazane jego przeredagowanie, ale zostanie sprawdzone czy zapis jest prawidłowy.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o przedstawienie gdzie znajdują się mieszkania przeznaczone do sprzedaży.

Na mapie zostały wyświetlone lokale, o które poprosili radni m.in. lokal w Kotowie i Gałęzowie.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? w związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do opiniowania.

W wyniku głosowania wspólnego Plan zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska został zaopiniowany w stosunku /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki stwierdził jednogłośnie zaopiniowanie planu.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że wszystkie punkty przewidziane w porządku obrad na sesję zostały wyczerpane, w związku z tym przeszedł do kolejnego punkty porządku obrad.

Ad. 3

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wpłynęło pismo ze Szpitala w sprawie dofinansowania utworzenia oddziału transplantacji szpiku kostnego. Jest zdania, że w tym roku budżet jest tak napięty, tyle inwestycji jest zaplanowanych, gminy nie stać na kolejne dofinansowanie. Aby wyremontować drogę wojewódzką należy przekazać dofinansowanie, to samo jest z drogą powiatową. Ewentualnie pieniądze można zaplanować na rok przyszły. Uważa, że można wesprzeć szpital w przyszłym roku i przy projekcie budżetu podjąć odpowiednią decyzję. Jeżeli taka jest wola Państwa Radnych.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zauważył, że na prośbę należy odpowiedzieć. W tym roku nie mamy możliwości dołożenia. Jeżeli gmina jest w stanie dać jakąś kwotę, to należy to zrobić.

Zaproponował ustalenie treści pisma. Poprosił aby zawierało ono adnotację o braku możliwości finansowania szpitala w roku bieżącym, ale zaplanowanie środków na ten cel na rok przyszły.

Sikora zauważyła, że ta rada nie będzie zatwierdzać budżetu na rok przyszły.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki dodał, że gmina już finansuje służbę zdrowia remontując punkt rehabilitacji.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że będzie zatwierdzać projekt budżetu.

Postanowiono o wystosowaniu pisma do szpitala z informacją, że w tym roku nie będzie możliwości przekazać dofinansowania, jednak środki finansowe zostaną zaplanowane w projekcie budżetu.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w związku z wejściem w obchody 100 rocznicy niepodległości w szkołach będą odbywały się różne uroczystości. Pani Wójt przedstawiła co jest w planach szkół i poprosiła aby Państwo Radni odpowiadali na zaproszenia i byli obecni na uroczystościach.

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że rada gminy dostała do wiadomości pismo dotyczące oświetlenia na ul. Bursztynowej, po czym zwrócił się z pytaniem czy spotkanie z mieszkańcami tej ulicy, które było zaplanowane na styczeń, dojdzie do skutku?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że póki co takie spotkanie się nie odbędzie, ponieważ nie wszyscy mieszkańcy zadeklarowali chęć przekazania swoich udziałów w działce. W związku z tym nie ma sensu organizować spotkania, gdyż i tak nie będzie wszystkich deklaracji mieszkańców. bez zgody mieszkańców na przekazanie pasa drogowego, nie da się sfinalizować inwestycji. Czekamy na reakcję.

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy coś wiadomo o przetargu na drogę wojewódzką?

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że przetarg niedługo ma zostać ogłoszony. Wszelkie dziury są zgłaszane do zarządu dróg, aby podreperować stan drogi.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że do Radnych wpłynął protokół z wizyty ze schroniska wraz ze zdjęciami. Wszystko wygląda bardzo dobrze, wydaje się, że to co było mówione wcześniej o tym miejscu było jakąś nagonką.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że poprzednio był też raport z kontroli Najwyższej Izby kontroli, która wykazał jedynie drobne uchybienia.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że stowarzyszenia żyją z dofinansowań. Czasami w taki sposób mogą składać nagonki na schroniska.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że kontrol była zaplanowana, ale pani ze schroniska nie była o niej uprzedzona. Wrażenia po kontroli są jak najbardziej pozytywne.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki o godz. 11:21 zamknął posiedzenie komisji wspólnych.

Protokołowała
Emilia Szymaniuk

**Wiceprzewodniczący Rady Gminy
Dębica Kaszubska**

/-/Paweł Pałubicki